
 

 PROTOKÓŁ Nr  5/17 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 12 lipca 2017 roku 
 

 

 

 12 lipca 2017 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie 

(12 osób opowiedziało się za takim wyborem) Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko, a na zastępcę przewodniczącego posiedzenia wybrano jednogłośnie  

(12 osób opowiedziało się za takim wyborem)  Pana Andrzeja Hołdyńskiego. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jan Dariusz Rudziewicz.  – Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Pan Andrzej Jurgielewicz   – Członek Komisji Rewizyjnej 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1).               

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

2. Pan Sławomir Przekop  – Z-ca przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów 

3. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Ignacy Szeraszewicz  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Nieobecny:  Pan Tomasz Zamojski. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2).  

 

1. Pan Andrzej Łanczkowski   – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

3. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecni: Pan Jarosław Mikielski, Pan Bogdan Duś. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy   

3. Pan Daniel Sieraniewicz   – Inspektor w Urzędzie Gminy 

  

    

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
10 

 

i powitał wszystkich zebranych. 

 

 

Do p-ktu 2 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawy bieżące. 
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5. Wolne wnioski.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

 

Do p-ktu 3  
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia  

połączonych Komisji oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

 

Do p-ktu 4 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Sprawy bieżące. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że po obecnych opadach deszczu  

stan dróg w miejscowości Dzierwany i Ługiele zaczyna się pogarszać. Dodał, że może należy 

już puścić równiarkę na drogi.   

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że znaczna część kwoty 

jest już wydana, a do tego oczekujemy jeszcze na zaległą fakturę od firmy KOPEX, ponieważ 

mieli dokończyć jeszcze prace przy przepuście i dopiero wtedy prześlą fakturę. Dodał,  

że dopiero wtedy będzie wiadomo ile środków zostało do rozdysponowania. Wójt powiedział, 

że jego zdaniem z równaniem dróg należy poczekać nawet do końca sierpnia. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko powiedział, że teraz ciągle pada 

więc warto poczekać na stabilniejszą pogodę. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on proponuje poczekać 

z równiarką jeszcze miesiąc. Dodał, że jeżeli chodzi o drogę do granicy państwa to  

w niektórych miejscach są ubytki, ale może uda się to naprawić przy okazji asfaltowania 

drogi Bolcie-Leszkiemie. Stwierdził, że postara się wynegocjować coś z firmą, która będzie 

kładła asfalt. Wójt powiedział, że skieruje 3 pracowników którzy przygotują miejsca  

do zalania i jest szansa, że uda się to zrobić. 

Wójt Gminy powiedział, że w sprawie równania dróg, to jego zdaniem może uda się  

od 20 sierpnia, ale trzeba to przeanalizować. Dodał, że obecnie trwają pracę dotyczące 

przygotowania się do festynu. Następnie zaprosił wszystkich radnych na festyn i poczęstunek.  

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski powiedział, że trzeba będzie dokładniej sprawdzać 

równanie tych dróg, bo jego zdaniem ostatnio w niektórych miejscach zostało  

to źle wykonane. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jego zdaniem firma 

KOPEX dobrze równa drogi, a zwłaszcza jak równiarką jeździ Pan Wojciech. Dodał, że są 

takie miejsca na drodze, gdzie żwir zawsze będzie wypłukiwany, m.in. na zjazdach z asfaltu 

na drogę żwirową. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że uważa iż można zawiadamiać  

np. radnego, czy sołtysa z danej miejscowości, jak na jego terenie któraś droga będzie 

remontowana. 



3 

 

 Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że zwróciła się do niego pewna osoba, która 

nie ma dojazdu do swojej działki i chce, żeby Gmina wstawiła przepust, żeby taki dojazd był. 

Dodał, że jeszcze raz skontaktuje się z tą osobą i powie więcej szczegółów.  

  Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli kiedyś był tam 

przepust, to sprawa będzie łatwiejsza, a jeżeli nie, to będzie konieczne przygotowanie 

dokumentacji, żeby taki przepust zrobić, a to są dodatkowe koszty. 

 Radny Pan Czesław Puza powiedział, że w miejscowości Żelazkowizna trzeba 

wyżwirować kawałek drogi w kierunku gospodarza i to blisko miejsca gdzie zawraca szkolny 

autobus. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli będzie taka 

możliwość, to drogi będą żwirowane dopiero na wiosnę, ze względu na to, że obecnie nie ma 

na to środków. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że sołtys z Dziadówka zwracała się  

do Pana Wójta w sprawie niszczenia jego uprawa przez rolnika, który nie ma dojazdu  

do działki. Dodał, że jest tam kawałek gminnej drogi i potrzebny jest przepust i jakiś „det”  

na dwie godziny pracy. Stwierdził, że ta sprawa jest bardzo pilna. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeszcze raz chce 

powiedzieć, że żwirowanie dróg będzie możliwe na wiosnę bo teraz nie ma pieniędzy. Dodał, 

że sprawę wstawiania przepustów już omówił. Wyjaśnił, że aby wstawić przepust  

bez dokumentacji, to w tym miejscu musiał wcześniej być przepust, jeżeli go nie było, 

potrzebna jest dokumentacja budowlana. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że ogólnie opinia osób 

postronnych na temat jakości naszych dróg jest dobra. 

 Radny Pan Andrzej Jurgielewicz zapytał co się dzieje z nowym asfaltem  

w miejscowości Ługiele. 

 Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że robi się na nim to samo,  

co na poprzedniej nawierzchni tzw. tarka. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że ostatnio był na tej 

drodze z inspektorem nadzoru i ich zdaniem wszystko z tą drogą jest dobrze. Dodał,  

że inspektor stwierdził, że droga nie zmieniła się w stosunku do tego, co było po położeniu 

nawierzchni asfaltowej. Wójt stwierdził, że należy pamiętać, że tam jest tylko jedna warstwa 

asfaltu. Dodał, że nie stwierdzono na tej drodze żadnych usterek w związku z tym, on uważa 

temat za zamknięty, gdyż nie ma podstaw, aby zwrócić się do wykonawcy o naprawienie 

usterek, skoro nie zostały stwierdzone. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że jego zdaniem od wjazdu do Państwa 

Osipowskich do domu Pani sołtysowej należałoby położyć drugą warstwę asfaltu. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jego zdaniem nie ma 

podstaw do występowania do wykonawca o usunięcie usterek, bo takich nie stwierdzono. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że jeżeli na nowym asfalcie po deszczu 

stoją kałuże, to znaczy, że coś jest nie tak.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on uważa ten temat  

za zakończony, bo nie ma już nic nowego do dodania w tej sprawie i swoje zdanie już 

wyraził. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał o to, co z drogą do 

miejscowości Wiżgóry.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że sprawa się cały czas 

komplikuje, gdyż firmy zajmujące się remontem dróg mają już rozpoczęte inwestycje i nie ma 

za bardzo chętnych. Dodał, że cały czas zgłasza się tylko jedna firma, ale cena jaką proponuje 

jest nie do zaakceptowania, gdyż jest znacznie wyższa od kosztorysu. Dodał, że musiał 

ogłosić trzeci przetarg, bo w pierwszym cena była o 70% wyższa, a w drugim o 100% wyższa 

od kosztorysu i on nie może na to się zgodzić. Wyjaśnił, że rozmawiał już z Urzędem 
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Marszałkowskim w tej sprawie i przekazał im informację, że jest problem i powiedziano mu, 

że ten problem dotyczy praktycznie całego województwa i niektóre gminy rezygnują  

z przekazanych im środków, bo nie mogą znaleźć wykonawcy. Wójt Gminy powiedział,  

że jeżeli okaże się, że w kolejnym przetargu cena będzie wysoka, to w tym roku nie będzie 

robił tej drogi, tylko zostanie poprawiona tak, aby można było nią przejechać. Stwierdził,  

że opóźnienie nie jest jego winą, gdyż decyzja o przekazaniu środków wyszła  

z Urzędu Marszałkowskiego w maju, a nie w kwietniu i jego zdaniem należało na nią 

poczekać, gdyż lepiej otrzymać dofinansowanie niż remontować drogę z własnych środków. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że skoro do przetargu startuje tylko jedna 

firma i za każdym razem oferuje większą kwotę, to może chce z jakiegoś powodu „utrzeć 

nosa dla Pana Wójta”. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on tego nie odbiera  

w ten sposób, ale uważa, że nie wszystkie prace na naszym terenie musi wykonywać firma 

KOPEX, tym bardziej, że oferowana przez nich cena jest prawie dwa razy wyższa. Dodał,  

że jeżeli trzeci przetarg nie będzie zadowalający, to odłoży to na inny czas. Wyjaśnił,  

że tam jest zaledwie 440 m drogi, więc nie może zaakceptować innej kwoty, niż ta, która jest 

w kosztorysie. 

Wójt Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o modernizację budynku gimnazjum, to wniosek  

o pozwolenie na budowę jest już złożony w Starostwie Powiatowym i teraz czekamy tylko  

na jakiś sygnał dotyczący tego, czy będzie wydana decyzja pozytywna, żeby móc ogłosić 

przetarg. Dodał, że niestety czas na szukanie wykonawców jest niekorzystny, ponieważ firmy 

są już w trakcie realizacji inwestycji i nie chcą startować w kolejnych przetargach. Wójt 

wyjaśnił, że ostatecznie udało się obniżyć cenę modernizacji. 

Wójt Gminy powiedział, że będzie konieczność wymiany instalacji elektrycznej, zrobienia 

odwodnienia, a przy tym konieczne jest zaizolowanie fundamentów i jeżeli to zostanie 

wykonane, to konieczne jest też zrobienie nowych schodów i ich zadaszenie. Stwierdził,  

że zrezygnował z utwardzenia placu, elewacji, rozbiórki szaletu przy szkole i zastanawia się 

jeszcze nad alarmem. 

Wójt Gminy stwierdził, że ogłoszony będzie przetarg na I etap modernizacji i wtedy będzie 

wiadomo jaki jest odzew ze strony firm budowlanych. Stwierdził, że jego zdaniem należy 

wydłużyć termin realizacji tej inwestycji do kwietnia przyszłego roku i wtedy jest szansa,  

że zaoferowana przez wykonawców cena będzie niższa i może uda się tym samym zrobić 

elewację.  

 Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że sezon zimowy na roboty budowlane  

nie jest dobrym rozwiązaniem.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jego zdaniem należy 

spróbować ogłosić przetarg i zobaczymy co będzie. Dodał, że sam namawia jedną firmę,  

żeby startowała w przetargu i jak wygra to będzie realizowała inwestycję, ale zainteresowanie 

jest słabe. Stwierdził, że należy również uważać na to jaka firma będzie realizowała ten 

projekt, żeby nie skończyło się tak jak  w przypadku świetlicy, że należało wyłonić nowego 

wykonawcę. Dodał, że przed rozpoczęciem remontu, wyśle swoją ekipę, aby pozdejmowała 

lampy, powykręcała baterie łazienkowe, sedesy, bo być może ktoś będzie chciał to jeszcze 

wykorzystać. Wójt Gminy powiedział, że podłoga na parterze zostaje bez zmian bo jest  

w dobrym stanie i jedynie w sanitariatach będzie trzeba ją skuć, ale to jest związane z tym,  

że będzie to przebudowane, a na górze podłoga zostanie wycyklinowana i pomalowana,  

a w trzech pokojach zostaną położone panele. Wójt wyjaśnił, że po tych wszystkich 

zmianach, cena w kosztorysie wynosi 1 086 000 zł.  

Wójt Gminy powiedział, że spotkał się z przedstawicielami Litwy, którzy są zainteresowani 

projektem dotyczącym oczyszczalni ścieków w związku z tym, temat ponownie wraca do 

rozpatrzenia. Wyjaśnił, że dofinansowanie wynosi 80%, za napisanie projektu trzeba zapłacić 

750 euro. Dodał, że nasz projekt opiewa na 1,6 mln zł, ale przy realizacji trzeba też zrobić 
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tzw. miękkie działania i niewiadomo, czy wystarczy środków. Wyjaśnił, że mamy wszystkie 

pozwolenia i zobaczymy co z tego wyniknie, a realizacja planowana jest na 2019 r. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy jest możliwość połączenia tego  

z przydomowymi oczyszczalniami ścieków. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że na wszystko trzeba 

mieć pieniądze i dokumentację, a w tym projekcie jest tylko 900 tys. euro do podziału  

na dwóch partnerów, czyli wychodzi po 450 tys. euro. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nie damy rady 

zrealizować tych przydomowych oczyszczalni ponieważ całą kwotę pochłonie nam 

przebudowa oczyszczalni ścieków. 

Wójt Gminy powiedział, że chciałby zaprezentować inwestycje zaplanowane na 2018 r.,  

które będą dotyczyły: 

- zagospodarowania terenu przy hali sportowej z dofinansowaniem 63%, 

- budowy plaży na stadionie gminnym, 

- festynu Polska-Litwa, 

- tzw. dziedzictwa narodowego, w którym dofinansowanie wynosi 95% i być może będzie 

możliwość zakupu wyposażenia do urzędu, 

Wójt Gminy powiedział, że przymierza się również do zrobienia dokumentacji na drogę  

w miejscowości Mauda. Wyjaśnił, że zlecił już zrobienie projektu dostosowanego  

do tzw. schetynówki. Stwierdził, że może uda się pozyskać jakieś środki, ale to wszystko jest 

ciężkie do zrealizowania i trzeba wszystko wychodzić i wyprosić.  

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał o jak długim odcinku drogi w Maudzie  

Pan Wójt mówi. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że 2,7 km. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że w sejmie jest 

projekt podwyższenia opłaty za paliwo z opcją dopłacania do  dróg gminnych i powiatowych. 

Wyjaśnił, że w chwili obecnej  z opłaty paliwowej pobierane jest 0,13 zł z czego tylko  

80% idzie na drogi, a reszta na kolej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na ostatnim 

posiedzeniu Komisji mówił o możliwości leasingu autobusu szkolnego,  

ale po przeanalizowaniu kosztów okazało się, że jest to niekorzystne i będzie konieczność 

wyremontowania starego autobusu. Dodał, że pojawiała się też opcja kupna autobusu  

z projektu z Rosją, ale okazało się, że można tylko samochody do straży pożarnej.  

 Radna Pani Teresa Kuźma zapytał, czy tzw. bojnia będzie rozbierana. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nie, bo sprawa jest 

dość trudna i niełatwo jest coś tam zrobić ze względu na ograniczenia przepisami. Dodał,  

że rozebrać jest prosto, ale później może być problem, żeby postawić coś nowego więc  

na razie zostaje wszystko po staremu. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że zabierane są kompetencje  

dla samorządu i może to dobrze, bo to paradoks, że nic nie możemy zrobić na własnym 

terenie. Stwierdził, że może trzeba skończyć z tą fikcją i niech nam mówią co mamy robić,  

bo i tak jesteśmy jako samorząd praktycznie ubezwłasnowolnieni.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli chodzi o drogę 

na Wiżgóry, to tam jest rów z przepustem 60 cm i inspektor nadzoru powiedział mu, że taki 

musi być. Dodał, że generalnie jest taka tendencja, że lepiej wstawić większy przepust niż 

mniejszy, ale pod drogą nie może być mniejszy niż 40 cm.  

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski powiedział, że na tej górze, obok drogi może być 

żwir, może trzeba go wykorzystać. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na tą drogę trzeba  

250 ton żwiru, a cena pospółki wynosi 22 zł. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że kolejna cena  

w przetargu będzie wyższa niż cena w kosztorysie. Dodał, że rozmawiał z właścicielem firmy 

KOPEX który powiedział mu, że cena jest tak wysoka, bo na drogę trzeba dać gwarancję,  

a nigdy nic nie wiadomo. Następnie zapytał, co będzie  od 1 lipca w związku ze śmieciami. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że Gmina ma 5 lat  

na wprowadzenie zmian i dostosowanie regulaminów. Dodała, że z góry narzucone są kolory 

worków lub pojemników i sposób segregowania śmieci. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz stwierdził, że może należy przejść  

na worki na śmiecie tak jak np. w Suwałkach lub w niektórych gminach. Następnie poprosił, 

aby radny Pan Sławomir Przekop pamiętał o zwiększeniu zabezpieczenia w skrzynkach 

elektrycznych na stadionie. 

 

 

Do p-ktu 6 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.   

  

 Wniosków nie zgłoszono. 

 

 

Do p-ktu 7 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina  11
15

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

 

Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/ Walenty Wałejko 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

        /-/  Andrzej Jacek Hołdyński 
 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

                     /-/ Teresa Kuźma 
 

 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

 

         /-/ Andrzej Łanczkowski 
 


